
В последно време сме 
свидетели на все по-значимата 
и важна геополитическа роля 
на Пекин във взривоопасния 
регион на Близкия изток. 
Преди няколко месеца 
Саудитска Арабия, един от 
най-големите производители 
на суров петрол в света, 
дългогодишен активен партньор 
на Щатите в района, постигна 
споразумение за приятелство 
с държавата Иран, заклет 
противник на САЩ. Договорено 
бе и преоткриването на 
посолствата в двете държави. 
Целият процес протече при 
активната медиаторска роля на 
официален Пекин.

Само преди дни завърши 
и официалното държавно 
посещение на лидера на 
Палестинската автономия 
Махмуд Абас в китайската 
столица. Една също знакова 
визита за ролята и активността 
на геополитическия играч 
Пекин. Палестинският 
президент Абас даде 
ексклузивно интервю за 
Китайската медийна група, 
в което заяви, че „високо 
оценява ролята на Китай 
в процеса на помирение 
в Близкия изток“, изрази 
благодарност на китайската 
страна за подкрепата й за 
палестинския народ.

Ако официален Пекин 
успее да придвижи процеса 
на разбирателство между 
Израел и палестинските араби, 
това ще бъде историческа 
стъпка. По закона за 
геополитическото домино, 
едно израело-палестинско 
помирение ще се отрази и 
върху останалите арабски 
страни, за които – както е 
известно – палестинският 
проблем е „хронична болка“. 
Премахването на тази болка 
ще оповести началото на друга 
епоха за Близкия изток. И към 
един дълго жадуван мир в този 
регион на света.

Петър Герасимов

Все по-значима 
роля
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2Си Дзинпин се срещна  
с Антъни Блинкън
На 19 юни председателят на 
Китай Си Дзинпин се срещна в 
Пекин с държавния секретар на 
САЩ Антъни Блинкън и заяви, че 
светът се развива непрекъснато 
и се променя и затова се нуждае 
от стабилни отношения между 
Китай и САЩ. 

Американският и 
китайският бизнес търсят 
пътища един към друг 
въпреки проблемите  
в политическите отношения
Представители от Китай и САЩ 
призоваха за съвместни усилия за 
насърчаване на просперитета в 
АТИС чрез подкрепа на свободната 
търговия.

I I 7

Мода в  
китайски стил 

Започна 19-ият международен панаир  
на културните индустрии в Шънжен

“Чай за хармония:  
културен салон”

I стр. 8 – 9
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Джан Циен – 
пионерът по Пътя 
на коприната

Запазената архитектура 
на древните селища  
в Южен Анхуей

Сиди и Хонцун
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новини

реди дни в Шан-
хайския излож-
бен център офи-
циално бе от-
крит 5-дневният  
Шанхайски те-

левизионен фестивал, орга-
низиран от Главното упра-
вление за радио и телеви-
зия, Китайската медийна 
група и местните власти на 
Шанхай.

Тази година фестивалът  

включва телевизионен па-
зар, форум „Магнолия“, 
множество прожекции и 
официална церемония по 
награждаването на лауре-
атите. За последните две 
години бяха събрани бли-
зо 1900 телевизионни про-
дукции от 49 държави и ре-
гиони на пет континента. 
Наградите бяха обявени на 
церемонията „Магнолия в 
разцвет“ на 23 юни.

28-и Шанхайски 
телевизионен 
фестивал

П

оворителката на 
китайското Външ-
но министерство 
Мао Нин обяви 
на пресконферен-
ция, че на 27 юни 

премиерът на страната Ли 
Цян ще присъства на 14-ия  
„Летен Давос“ в Тиендзин. 
Премиерът ще вземе учас-
тие на церемонията по от-
криването и ще произнесе 
основна реч. 

След това е предвидено 
той да се срещне с чуждес-
транни гости, включител-
но Клаус Шваб, председа-
тел на Световния иконо-
мически форум, и ще про-
веде редица диалози и об-
мен с представители на 

глобалните предприема-
чи, взимащи участие на 
събитието.

Темата на форума та-
зи година е „Предприема-
чеството: Движещата сила 
на световната икономика“.

По покана на Ли Цян,  
премиерът на Барба-
дос Миа Мотли, минис-
тър-председателят на Мон-
голия Лувсаннамсрайн 
Оюн-Ерден, премиерът на 
Нова Зеландия Крис Хип-
кинс и министър-предсе-
дателят на Виетнам Фам 
Мин Чин ще направят 
официално посещение в 
Китай, като основна част 
от него ще бъде участие-
то им в „Летния Давос“.

Ли Цян ще 
присъства на 14-ия  
„Летен Давос“ 

Г

Си Дзинпин се срещна  
с Антъни Блинкън

а 19 юни предсе-
дателят на Китай 
Си Дзинпин се 
срещна в Пекин 
с държавния се-
кретар на САЩ   

Антъни Блинкън. Си Дзин- 
пин заяви, че светът се раз-
вива непрекъснато и се про-
меня. „Светът се нуждае от 
стабилни отношения между 
Китай и САЩ и затова този 
въпрос засяга бъдещата съд-
ба на човечеството. На об-
ширната планета Земя две-
те страни могат да реализи-
рат общо развитие. Китай-
ците са същите като аме-
риканците и имат право да 
се стремят към по-щастли-
ви живот. Трябва да обър-
нем внимание на общи-
те интереси на двете стра-
ни. Успехът на една стра-
на не е заплаха, а възмож-
ност за друга. Международ-
ната общност също е загри-
жена за развитието на ки-
тайско-американските от-
ношения. Всички се надя-
ват да няма конфронтации 
и очакват мирно съжител-
ство и приятелско сътрудни-
чество между двете страни. 
Затова трябва да се спра-
вим внимателно с въпроса 
за развитието на двустран-
ните отношения и да дадем 
по-голям принос за мира и 
развитието на света“, каза 
китайският лидер по време 
на срещата.

Той посочи също, че кон-
куренцията между големите 
икономики не отговоря на 
тенденцията на епохата и 
също така не може да раз-
реши собствените пробле-
ми на САЩ и предизви-
кателствата в света. Ки-
тай уважава интересите на 
Съединените щати и няма 
да ги провокира или заема 

мястото им. САЩ също 
трябва да уважават Китай 
и да не нарушават закон-
ните му права. Нито една 
държава не може да проме-
ня друга според собствени-
те си възгледи и да забавя 
развитието й. Китай вина-
ги се е надявал на стабил-
ни отношения със САЩ и е 
уверен, че двете страни мо-
гат да преодолеят пречки-
те и да намерят правилния 
начин за постигане на вза-
имни изгоди чрез сътрудни-
чеството. Си Дзинпин при-
зова Вашингтон да поддър-
жа прагматично отношение 
и да работи с китайската 
страна, за да се реализи-
рат с общи усилия важните 
единодушия между лидери-
те на двете държави и да се 
стабилизират двустранните 
отношения.

Антъни Блинкън преда-
де поздравите на президен-
та Джо Байдън. Той изра-
зи увереността на прези-
дента Байдън, че Съедине-
ните щати и Китай имат 
отговорността и задълже-
нието да управляват добре 

двустранните отношения. 
„Това е в интерес на 

САЩ, Китай и света. САЩ 
се ангажират да се върнат 
към потвърдения ред, оп-
ределен от двамата дър-
жавни глави в Бали“, каза 
Блинкън, потвърждавай-
ки отново ангажимента на 
американския президент, 
че САЩ не се стремят към 
„нова студена война“, ня-
мат намерение да променят 
системата на Китай, нито 
да му се противопоставят 
чрез укрепване на връзки-
те със съюзниците, както 
и да не подкрепят „незави-
симостта на Тайван“. 

САЩ нямат намерение 
да предизвикват конфликти 
с Китай, а очакват обмен 
на високо ниво, поддържай-
ки безпрепятствена кому-
никация, имат желание да 
управляват и контролират 
различията по отговорен 
начин и да се стремят към 
диалог, обмен и сътрудни-
чество.

Си Дзинпин помоли 
Блинкън да предаде поз-
дравите му на Байдън. 

Н

В Пекин се проведе  
19-ият конгрес на ККМЛ 

реди дни в Пе- 
кин се проведе 
19-ият конгрес 
на Китайската 
комунистическа 
младежка лига 

(ККМЛ). При откриване-
то участваха Си Дзинпин, 
Джао Лъдзи, Уан Хунин и 
други главни ръководите-
ли на ККП и държавата. В 
речта си Цай Ци поздрави 
от името на ККП всички 
младежи, членове на мла-
дежката лига и съответни-
те служители. Той заяви, че 
китайските младежи и мла-
дежко движение винаги са 
били жизненоважна сила в 
реализирането на задачите 
на епохата и насърчават не-
прекъснато напредъка. 

П

Младите хора трябва да 
работят усилено за реали-
зирането на новите задачи 
в процеса на възраждането 
на нацията.

Работният доклад на 18-
ия ЦК на ККМЛ бе пред- 

ставен от А Дун. В засе-
данието участваха и глав-
ни обществени групи, ръко-
водители на ККП, ОСНП, 
Държавния съвет, КНПКС 
и Централната военна ко-
мисия.
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学习进行时丨文化强国，习近平总
书记强调坚定文化自信

习近平总书记“建设中华
民族现代文明”重大观点
系列报道之五：文化强国，
习近平总书记强调坚定文
化自信

【学习进行时】习近平
总书记6月2日在文化传承
发展座谈会上提出“建设
中华民族现代文明”的重
大时代课题，指明中国人
在新时代新的文化使命。
新华社《学习进行时》原
创品牌栏目“讲习所”推出
系列报道，与您共同学习。
今天播发系列之五《文化
强国，习近平总书记强调坚
定文化自信》。

6月2日，习近平总书记
出席文化传承发展座谈
会并发表重要讲话。

座谈会上，习近平总书
记坚定的话语指引未来：“
对历史最好的继承，就是
创造新的历史；对人类文
明最大的礼敬，就是创造
人类文明新形态。”

何以文明？何以中国？
横竖撇捺点折钩，多少

绝续兴替，岁月深藏；多
少传承创新，生生不息。
中华文明，星河璀璨。中
华文明探源工程等重大工
程的研究成果，实证了中
国百万年的人类史、一万
年的文化史、五千多年的
文明史。

2022年10月，党的二十
大后，习近平总书记首次
离京考察调研中，特意来
到河南安阳殷墟遗址。徜
徉其间，总书记强调，殷
墟我向往已久，这次来是
想更深地学习理解中华文
明，古为今用，为更好建
设中华民族现代文明提供
借鉴。

以古开今，鉴往知来。
“坚定文化自信，就是坚

持走自己的路。”
总书记曾指出：“一个民

族、一个国家，必须知道自
己是谁，是从哪里来的，要
到哪里去，想明白了、想对
了，就要坚定不移朝着目
标前进。”

历史长 河奔流不息，
滋养着泱泱华夏。座谈会
上，习近平总书记深刻指

出中华文明的五个突出特
性，要求中国人坚定文化
自信、担当使命、奋发有
为，共同努力创造属于中
国人这个时代的新文化，
建设中华民族现代文明。
而今，根植于中华文明的
沃土，中国共产党领导人
民沿着中华民族伟大复
兴之路风雨兼程、砥砺奋
进——不仅创造了世所罕
见的经济快速发展和社会
长期稳定两大奇迹，而且
成功走出了中国式现代化
道路，创造了人类文明新
形态。

“中国式现代化”，为何
冠以“中国”？

“人类文明新形态”，“新”
在何处？

2023年2月，习近平总
书记在学习贯彻党的二十
大精神研讨班开班式上强
调，中国式现代化，深深植
根于中华优秀传统文化，
体现科学社会主义的先进
本质，借鉴吸收一切人类优
秀文明成果，代表人类文
明进步的发展方向，展现
了不同于西方现代化模式
的新图景，是一种全新的
人类文明形态。

总书记曾指出，西方很
多人习惯于把中国看作西
方现代化理论视野中的近
现代民族国家，没有从五
千多年文明史的角度来看
中国，这样就难以真正理
解中国的过去、现在、未

来。此次座谈会上，总书
记又进一步作出深层次阐
释— —中国式现代化是
赓续古老文明的现代化，
而不是消灭古老文明的现
代化；是从中华大地长出
来的现代化，不是照搬照
抄其他国家的现代化；是
文明更新的结果，而不是
文明断裂的产物。

现代化≠西方化。
一段时间以来，“西方

优越论”“西方中心论”一度
甚嚣尘上。甚至有声音认
为，“其他社会可以忘掉自
己的历史传统而采纳其现
代价值标准和尺度”。中国
式现代化，打破了“现代化
=西方化”的迷思，展现了
现代化的另一幅图景，拓
展了发展中国家走向现代
化的路径选择，为人类对
更好社会制度的探索提供
了中国方案。

中国的社会主义为什
么不一样？为什么能够生
机勃勃充满活力？

总书记指出，关键就在
于中国特色，中国特色的
关键就在于两个结合。

在五千多年中华文明深
厚基础上开辟和发展中国
特色社会主义，把马克思
主义基本原理同中国具体
实际、同中华优秀传统文
化相结合是必由之路。

这条路，弦歌不辍，文
脉相传。

新征程，新起点

这是6月19日在法国巴黎
近郊的布尔歇机场举行的
巴黎航展上拍摄的中国科
学院空间应用工程与技术
中心展台。
当日，第54届巴黎-布尔歇
国际航空航天展览会（巴
黎航展）在法国巴黎近郊
的布尔歇机场开幕。

第54届巴黎航
展开幕

6月18日，龙舟队在江苏昆山举行的龙舟邀请赛中击
水奋楫。
端午节临近，多地举行赛龙舟活动迎接端午。

赛龙舟 迎端午

水利部数字孪生平台
暨全国水利一张图

2023版发布

水利部6月20日在黄河
小浪底水利枢纽召开数字
孪生水利建设现场会，检
视数字孪生水利建设阶段
进展，发布数字孪生平台暨
全国水利一张图2023版。

数字孪生也称数字映
射、数字镜像，其显著特
征是对实体对象的动态
仿真。据水利部信息中心
水利数据中心主任谢文君
介绍，水利部数字孪生平
台作为数字孪生水利的关
键，通过有序汇集融合多
源数据构建数字化场景，
实现多要素数字映射；以
数学模型为核心建设水利
通用模型平台，实现物理
流域同步仿真模拟。

“水利部数字孪生平台
可实现对中国物理流域进
行全要素、全过程的数字
化映射和智能化模拟，在
流域防洪和水资源管理与
调配等领域将发挥重要作
用。”谢文君说。

水利部数字孪生平台
以水利一张图为基础，融
合多源数据，建设了全国
统一、及时更新的数据底
板。实现水库、河道堤防、

蓄滞洪区等55类1600多
万个水利对象信息联动更
新，动态汇聚业务管理数
据26.2亿条。专线获取高
分、资源、环境等系列23
颗国产遥感卫星影像资
源，接入4600多路水利视
频资源，有力提升新型感
知能力。

小浪底水利枢纽是黄
河中下游防洪及水沙调控
体系的关键性控制工程，
也是水利部数字孪生水利
建设的首批试点工程。记
者在采访中了解到，实现
预报、预警、预演、预案“
四预”赋能，是数字孪生小
浪底建设的主要目标，目
前已经初步建成防汛调度
和工程安全“四预”应用，小
浪底水利枢纽管理中心计
划进一步完善工程安全“四
预”功能，开展库区管理和
发电运行业务应用建设。

水利部数字孪生水利
建设，率先赋能流域防洪“
四预”应用，支撑精准化决
策。同时，广泛服务于水
利行业，提升水利治理和
管理活动的数字化、网络
化、智能化水平。
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актуално

еждународната 
общност спеш-
но трябва съв-
местно да пре-
цизира етични-
те стандарти, 

норми и механизми за от-
четност на технологията за 
изкуствен интелект, за да 
гарантира, че технология-
та е по-прозрачна, надежд-
на и приобщаваща. Това 
заявиха китайски експер-
ти на пресконференция на 
Световната интернет кон-
ференция в град Нишан, 
провинция Шандун.

С бързото развитие на 
генеративните модели на 
изкуствен интелект, тяхно-
то въздействие върху чо-
вешката цивилизация се 
увеличава ежедневно, а 
възможностите и предиз-
викателствата на тази тех-
нология трябва да се под-
държат в баланс.

За да обсъди въпроса, 
Световната интернет кон-
ференция бе домакин на 

„Диалог за цифровата ци-
вилизация“ на 25 юни, кой-
то имаше за цел да проу-
чи как изкуственият ин-
телект може да насърчи 
развитието на човешката 
цивилизация, да насърчи 
всички страни да разкри-
ят по-добре стойността на 
историческата култура в 
цифровата ера, да засилят 
международния културен 
обмен и сътрудничество, 
което да проправи нови 
пътища за развитието на 
технологията и съвместно 
да насърчава развитието и 
прогреса на човешката ци-
вилизация.

През 2022 г. общата ци-
фрова икономика на про-
винция Шандун надхвър-
ли 3,9 трилиона юана (550 
милиарда долара), което 
представлява 45 процента 
от брутния вътрешен про-
дукт. Това представи пред 
медиите Бай Юган, член 
на партийното ръководство 
на провинцията. 

За етични стандарти и 
механизми за отчетност 
на изкуствения интелект

М

а 20 юни от Цен-
търа за изстрел-
ване на сатели-
ти в град Тай-
юен бе успешно 
изстрелян 25-ият  

китайски сателит за ор-
битални експерименти на 
борда на ракетата носител 
„Чанджън-6“. Сателитът ус- 

пешно влезе в определена-
та орбита. Той ще бъде из-
ползван главно за експери-
менти в сферата на техно-
логиите по наблюдаване на 
Земята от нов тип.

Мисията е 477-ото ус-
пешно излитане на раке-
тите носители от серията 
„Чанджън“.

Успешно бе изстрелян  
25-ият сателит за  
орбитални експерименти

Н

Уан И: Най-важното е  
да се следват принципите  
на взаимното уважение

а 19 юни Уан И, 
член на Полит-
бюро и начал-
ник на Служ-
бата за външни 
връзки на ЦК на 

ККП, се срещна с държав-
ния секретар на САЩ Ан-
тъни Блинкън в Пекин.

Уан И подчерта, че от-
ношенията между Китай 
и САЩ са на най-ниското 
си ниво досега и основната 
причина за това се корени 
в погрешното възприятие 
на САЩ за Китай, което 
води до грешна политика 
спрямо Китай. За да могат 
отношенията между две-
те страни да се развиват 
стабилно и дългосрочно, 
най-важното е да се след-
ват принципите на взаим-
но уважение, мирно съжи-
телство и взаимноизгодно 
сътрудничество, предложе-
ни от китайския председа-
тел Си Дзинпин.

Уан И поиска от амери-
канската страна да спре да 
рекламира теорията за „ки-
тайската заплаха“, да отмени 
незаконните едностран-
ни санкции срещу Китай, 
да се откаже от потиска-
нето на китайското науч- 

Н

но и технологично разви-
тие и да се въздържа от 
умишлена намеса във въ-
трешните работи на стра-
ната. Уан И се съсредоточи 
върху анализ на същност-
та на тайванския въпрос, 
като подчерта, че Китай 
няма място за компромис 
по темата. „Американска-
та страна трябва наистина 
да се придържа към прин-
ципа за „един Китай“, из-
ложен в трите съвместни 
комюникета между Пекин 
и Вашингтон, както и да 

зачита суверенитета и тери-
ториалната цялост на Ки-
тай“, заяви Уан И.

Блинкън представи въз-
гледите на американската 
страна, като заяви, че САЩ 
се ангажират да се върнат 
към дневния ред, опреде-
лен от двамата държавни 
глави на срещата им в Ба-
ли, и очаква засилване на 
комуникацията, отговор-
ното управление и контрол 
на различията и сътрудни-
чество в областите от общ 
интерес. 

Висока оценка за ролята 
на Китай в процеса на 
помирение в Близкия изток

алестинският пре- 
зидент Махмуд 
Абас, който бе 
на държавно по-
сещение в Китай, 
даде ексклузивно 

интервю за Китайската ме-
дийна група на 15 юни. Той 
оцени високо ролята на Ки-
тай в процеса на помире-
ние в Близкия изток и из-
рази благодарност на стра-
ната за подкрепата за палес-
тинския народ.

Абас заяви, че настояща-
та му визита в Пекин е из-
ключително важна за Па-
лестина. По време на по-
сещението бе обявено по-
вишаването на палестин-
ско-китайските отноше-
ния на равнище всеобхват-
но стратегическо партньор-
ство, което показва, че как-
то сега, така и в бъдеще 
Китай ще стои на страна-
та на палестинския народ.

„Сред резултатите от по-
сещението са срещата ми с 
китайския председател Си 
Дзинпин и подписването 

П

на редица важни споразу-
мения за сътрудничество 
между двете страни в об-
ластта на социално-иконо-
мическото развитие, култу-
рата, селското стопанство, 
промишлеността и изграж-
дането на побратимени гра-
дове“, каза палестинският 
президент.

„Напълно подкрепям 
идеите на китайския лидер 

за решаване на палестин-
ския въпрос. Китай оказва 
помощ на Палестина във 
всички аспекти и подкре-
пя страната ни на между-
народната арена. Палестин-
ският народ, както и ос-
таналите арабски държави 
са благодарни на Китай за 
справедливата му позиция 
спрямо Близкия изток“, до-
бави още Махмуд Абас.
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коментари

П
оздравителният  
адрес на китай- 
ския председа-
тел Си Дзин- 
пин показва за-
дълбочено ми-

слене за глобалното раз-
витие на правата на чове-
ка. По време на форума за 
глобалното управление на 
правата на човека първият 
заместник министър-пред-
седател на Узбекистан оце-
ни високо инициативата 
на китайския лидер и оп-
редели „сигурността, раз-
витието и сътрудничест-
вото“ като три основ-
ни стълба за защитата на  

правата на човека.
На 14 юни китайският 

председател Си Дзинпин 
изпрати поздравителен ад-
рес, в който предложи за-
щитата на правата на чо-
века да се осигурят чрез 
сигурността, насърчаване-
то на развитието, както и 
съдействие чрез сътрудни-
чеството. Това е практика 
на инициативите за глобал-
на сигурност, за глобално 
развитие и за глобална ци-
вилизация. Това е най-но-
вото предложение на Ки-
тай за глобалното упра-
вление на правата на чо-
века, което е изключително 

актуално, предоставя ва-
жни насоки за насърчава-
не на международното съ-
трудничество в тази област 
и предизвика широк отзвук 
сред участниците.

Сигурността е предвари-
телно условие за гаранти-
рането на човешките пра-
ва. В момента някои дър-
жави раздухват идеята за 
„съперничество между ве-
ликите сили“, насърчават 
конфронтациите между ла-
герите и провокират вой-
ни и конфликти, като по-
стоянно увеличават риско-
вете за сигурността в све-
та и излагат на сериозна 

опасност живота и препи-
танието на хората в много 
държави.

Нека да разгледаме раз-
витието. То е в основата 
на защитата на правата на 
човека. В това отношение 
Китай успешно изведе от 
бедността 770 милиона ду-
ши от селските райони, 
постигна целта за нама-
ляване на бедността, за-
ложена в Програмата на 
ООН за устойчиво раз-
витие до 2030 г., 10 годи-
ни преди планираното, и 
насърчава постигането на 
общ просперитет за всич-
ки свои граждани.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Си Дзинпин  
предложи правата 
на човека да се 
осигурят чрез 
сигурността, 
насърчаването на 
развитието, както 
и съдействие чрез 
сътрудничеството

Н
а 19 юни Съве-
тът за сигурност 
на Организация-
та на обединени-
те нации (ООН) 
проведе публич-

но заседание по въпроса за 
Либия. На него китайският  
представител Дай Бин за-
яви, че в последно време 
всички страни насърчават 
политическия процес в Ли-
бия и е постигнат активен 

напредък в запазването на 
стабилността и възстановя-
ването на страната. Все още 
обаче съществуват предиз-
викателства и трудности 
пред мирния процес. 

Международната общ-
ност трябва да засили вни-
манието и активната под-
крепа, за да се окаже кон-
структивна помощ за ми-
ра и стабилността в Либия, 
подчерта Дай Бин.

Китай призова всички 
страни в Либия да заси-
лят диалога въз основа на 
сегашните резултати и да 
постигнат единодушие по 
ключовите проблеми, за да 
се създадат условия за по-
литическия преход.

Международната общ-
ност трябва да помогне на 
Либия в икономическо-
то развитие и подобрява-
нето на живота на народа. 

Либийското правителство 
от дълго време е загриже-
но за загубата на замразени 
активи. Съветът за сигур-
ност и комитетът по санк-
циите на Организацията на 
обединените нации по отно-
шение на Либия трябва да 
обърнат внимание на това 
и да се предприемат съот-
ветните мерки.

Международната общност трябва да окаже 
конструктивна подкрепа за стабилността в Либия

У
нгария се възпол- 
зва много от съ-
трудничеството с 
Китай, коменти-
ра унгарският ми-
нистър на външ-

ните работи и търговия-
та Петер Сиярто във ви-
деообръщение, публикува-
но на страницата му във 
Фейсбук. Както отбелязва  

Сиярто, Унгария и Китай 
са стратегически партньо-
ри. „Виждаме Китай като 
страна, с която сътрудни-
чеството може да донесе 
много ползи“, добавя ми-
нистърът.

Той изтъква, че ки-
тайските инвеститори са 
станали лидери по размера 
на инвестираните средства 

в Унгария, а тази година, 
както се очаква, обемът на 
китайските инвестиции ще 
бъде също толкова значите-
лен.  Сиярто оцени високо 
факта, че Унгария е пока-
нена като почетен гост да 
участва в Световния кон-
грес за автомобилни бате-
рии 2023, който се проведе 
от 8 до 11 юни в град Ибин 

в провинция Съчуан, Юго-
западен Китай.

Китайската компания 
Sunwoda, един от десетте 
най-големи производители 
на батерии в света, пла-
нира да построи завод в 
Унгария, насочен към ев-
ропейския пазар, съобщи-
ха някои медии в средата 
на май.

Сътрудничеството с КНР носи големи ползи на Унгария

петер Сиярто

Н
ачалото на нов 
исторически пе-
риод. Това бе 
най-често из-
ползваното опре-
деление в репор- 

тажите на големите хонду-
раски медии за визитата в 
Пекин на държавния гла-
ва на централноамерикан-
ската република Сиомара 
Кастро, която заедно със 
своя китайски колега Си 

Дзинпин присъстваха на 
подписването на 17 мемо-
рандума за разбирателство,  
включително за съвмест-
ното изграждане на „Един  
пояс, един път“, което спо-
ред медиите ще донесе 
по-големи възможности за 
развитие на Хондурас.

Хондурас е важна дър-
жава в Централна Амери-
ка, която призна принци-
па за „един Китай“, и двете 

страни установиха офици-
ални дипломатически от-
ношения на 26 март.

По време на разговора 
си със Сиомара Кастро Си 
Дзинпин даде висока оцен-
ка на нейното  – по думи-
те му – историческо реше-
ние и ясна политическа во-
ля страната й да развива от-
ношения с Китай. 

Анализатори смятат, че  
установяването на диплома- 

тическите връзки и среща-
та между двамата лидери 
ще имат ключово значение 
за двустранното сътрудни-
чество.

Китай ще развива при-
ятелски отношения с Хон-
дурас, ще подкрепя негово-
то социално-икономическо 
развитие и ще докаже с ре-
ални стъпки, че партньор-
ството им ще донесе пол-
зи на двете страни.

Установяването на дипломатически отношения между 
Пекин и Хондурас ще донесе реални ползи 

Си Дзинпин и 
Сиомара КаСтро

Китай призова 
всички страни 
в Либия да 
засилят диалога 
и да постигнат 
единодушие 
по ключовите 
проблеми, за да се 
създадат условия за 
политическия преход

Форумът на върха за глобалното управление  
на правата на човека показва, че Западът  
не може да бъде съдия
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Засилване на научноизследователската  
и развойната дейност на 6G

итай ще ускори изграж-
дането на виртуални 
частни мрежи в 5G ин-
дустрията и ще обогати 
сценариите за 5G при-
ложения в страната, съ-

общи министърът на индустрия-
та и информационните техноло-
гии Джин Джуанлун, цитиран от 
агенция Синхуа. Китай ще подо-
бри покритието на висококачест-
вени мрежи като 5G и гигабитови 
оптични мрежи чрез непрекъсна-
то оптимизиране на оформление-
то на инфраструктурата и изграж-
дане на партида от 5G фабрики, 
каза Джин на форум на 31-вото 
PT Expo China в Пекин. Ке Руи-
вен, председател на China Telecom, 

каза, че компанията изгражда из-
цяло оптична мрежа, като гига-
битовите оптични мрежи вече по-
криват повече от 300 града.

China Mobile, друг телекому-
никационен гигант в Китай, съ-
общи, че е вече е ръководил бли-
зо 200 международни стандарта 
за 5G и е кандидатствал за пове-
че от 4100 патента.

China Tower се похвали, че ком-
панията е направила над 200 000 
комуникационни кули по-умни, 
като ги е оборудвала с 5G и из-
куствен интелект.

Заместник министърът на ин-
дустрията и информационните 
технологии Джин Джуанлун каза 
още, че Китай се взира в интернет 

от следващия етап и всеобхватно 
напредва в изследванията и раз-
витието на комуникационни тех-
нологии от шесто поколение (6G).

Страната ще улесни развитие-
то на нови видове съоръжения за 
информационна инфраструктура, 
ще ускори използването на инфор-
мационните технологии и ще за-
дълбочи интегрираните приложе-
ния на индустриалния интернет, 
каза Джун. Инкубацията на но-
вовъзникващите сектори ще се 
ускорява,  като непрекъснато ще 
се полагат усилия за подобряване 
на предимствата на цялата индус-
триална верига на страната в сек-
торите на мобилните и оптични-
те комуникации, отбеляза Джин.

“Бейдоу” услугите стават все по-популярни  
в Китай, навлизат в още повече индустрии

еотдавна Китайската 
асоциация за сателитна 
навигация и позицио-
ниране публикува Бя-
ла книга за развитието 
на сектора, според която 

стойността на предлаганите от не-
го услуги през 2022 г. са били 500,7 
милиарда юана или увеличение от 
6,76% на годишна база, съобщава 
Радио Китай.

След като глобалната система 
„Бейдоу-3“ започна да функцио-
нира през 2020 г., тя допълнител-
но стимулира и увеличи търсене-
то и инвестициите в прилагането 
на технологията в различни отра-
сли. През 2022 г. китайската ин-
дустрия за спътникова навигация 
и услуги за позициониране продъл-
жи да поддържа стабилна тенден-
ция на растеж, като структурата 
непрекъснато се оптимизираше, а 
обхватът на индустрията продъл-
жи да се разширява.

Данните показват, че основна-
та стойност на продукцията чипо-
ве, навигационни данни, терми-
нално оборудване и инфраструк-
тура, пряко свързани с разработва-
нето и прилагането на технологи-
ята за спътникова навигация, дос-
тига 152,7 млрд. юана. Като стра-
тегически ресурс, важна гаранция 
за националната сигурност и неза-
меним основен информационен ре-
сурс за икономическото строител-
ство, „Бейдоу“ ще служи на ико-
номическото и социалното разви-
тие на Китай в бъдеще.

Общият мащаб на приложени-
ята на „Бейдоу“ се увеличава по-
стоянно, ключовите области също 
продължават да се развиват, а меж-
дународното сътрудничество пости-
га стабилно развитие и се отваря 
нова страница на пазарно ориен-
тирано, индустриализирано и ин-
тернационализирано развитие, за-
яви Ю Сянчън, президент на Ки-
тайската асоциация за спътникова 
навигация и позициониране.

Системата „Бейдоу“ дава зна-
чителни възможности на нацио-
налната инфраструктура. Бялата 
книга показва, че от 2022 г. насам 
тя е ускорила интегрирането си в 

Н
терминали „Бейдоу“ като стандарт-
но оборудване в близо 1,6 милиона 
единици, позволяващи дистанцион-
на експлоатация и поддръжка на 
системите за автоматично задвиж-
ване, наблюдение на работата, по-
зициониране на риболовни кораби, 
като се осъществява интеграция на 
данните за работата и 24-часово ди-
намично наблюдение на прибира-
нето на реколтата от ориз, пшени-
ца, царевица и други основни зър-
нени култури.

Ю Сянчън заяви, че демонстра-
циите на приложения на системата 
„Бейдоу“ са стартирали и в граж-
данската авиация, железопътния 
транспорт, горското стопанство и 
спешната помощ. Тъй като при-
ложението продължава да се раз-
ширява, технологията „Бейтоу“ и 
информацията за пространство и 
време се задълбочават в някои от-
расли и се формира нов режим на 
безпилотни и автоматизирани про-
изводствени операции.

Системите „Бейдоу“ не само раз-
ширяват възможностите на нацио-
налната инфраструктура, но и се 
използват в голям мащаб в спо-
делената икономика, смартфони-
те и други области на масово по-
требление, като дълбоко променят 
производството и начина на живот 
на хората.

Според Бялата книга общият 
обем на продажбите на термина-
ли за спътникова навигация и по-
зициониране надхвърли 376 мили-
она и през 2022 г., от които 264 
милиона смартфона с функции за 
спътникова навигация и позицио-
ниране. Продажбите на различни 
видове терминално оборудване за 
позициониране, включително Ин-
тернет на нещата, носими, монти-
рани на превозни средства и висо-
копрецизни, надхвърлят 100 млн. 
единици. Освен това няколко дос-
тавчици на навигационни карти 
официално преминаха към прио-
ритетно позициониране чрез „Бей-
доу“, а средното дневно използва-
не надхвърли 360 милиарда пъти.

Джао Дзичън заявява, че до края 
на 2022 г. кумулативните продаж-
би на чипове и модули, съвмести-
ми с „Бейдоу“, са надхвърлили 300 
милиона, а общият брой на край-
ните продукти с функции за пози-
циониране, включително смартфо-
ни, е надвишил 1,3 милиарда. Тех-
нологията на чиповете продължа-
ва да има напредък, като скоро ще 
бъдат пуснати на пазара чипове по 
12 нанометра и с ниска консума-
ция на енергия.

През 2022 г. броят на доставки-
те на смартфони на вътрешния па-
зар ще достигне 264 милиона, от 
които 260 милиона ще поддържат 
функциите „Бейдоу“, което пред-
ставлява 98,5%.

„Бялата книга“ показва, че през 
2022 г. общата стойност на продук-
цията на китайската индустрия за 
спътникова навигация и услуги за 
позициониране достига 50,07 млрд. 
юана, което е с 6,76 % повече от 
2021 г. Сред тях свързаната произ-
водствена стойност, получена от 
приложения и услуги за спътни-
кова навигация, се е увеличил със 
7,54% на годишна база, достигай-
ки 348 млрд. юана.

повече от десет провинции, вклю-
чително Юннан и Съчуан, е въве-
дена универсална система за на-
блюдение на геоложки процеси и 
ранно предупреждение, в основа-
та на която е технологията „Бей-
доу“. Системата съчетава високо-
точни приемници, дъждомери и 
други видове сензори за наблюде-
ние на деформации, разломи и ни-
вата на подпочвените води на по-
тенциално опасни места, като поз-
волява дистанционно онлайн на-
блюдение в реално време, анализ 
и ранно предупреждение.

Според Джао Дзичън, говори-
тел на Китайската асоциация за 
сателитна навигация и позицио-
ниране, в 17 провинции на Китай 
са инсталирани над 22 000 устрой-
ства за предупреждение за свла-
чища с ниска цена и ниска консу-
мация на енергия, с което се осъ-
ществява надеждна превенция, по-
добрява се способността за преду-
преждение за бедствия и ефектив-
но се опазва животът и имущество-
то на хората.

В сектора на селското стопан-
ство данните на Министерството на 
земеделието и селата показват, че 
повече от 50 компании за селско-
стопанска техника са инсталирали 

изграждането на енергийна инфра-
структура, при разработката на при-
родни ресурси, в селското стопан-
ство, комуникациите, транспорта и 
други индустрии, като значително е 
повишила нивото на способности-
те си за предоставяне на високока-
чествени услуги за позициониране.

През 2022 г. секторът за произ-
водство на електроенергия продъл-
жи да използва активно „Бейдоу“. 
До края на 2022 г. индустрията е 
завършила изграждането и разпо-
лагането на повече от 2000 енер-
гийни наземни референтни станции 
за разширяване на системата и е 
популяризирала повече от 500 000 
единици от различни видове тер-
минали, предоставяйки надеждни, 
точни и стабилни услуги за опре-
деляне на местоположението с ви-
сока прецизност за интелигентно 
оборудване в бизнес приложения, 
като например автономна инспек-
ция от дронове, инспекция от ро-
боти за подстанции и наблюдение 
на кули. Понастоящем всички пре-
возни средства в енергетиката са 
оборудвани с терминали „Бейдоу“ 
за мониторинг.

В областта на предотвратяване-
то и намаляването на последици-
те от природните бедствия досега в 
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Американският и китайският бизнес търсят 
пътища един към друг въпреки проблемите  
в политическите отношения

Международно изложение  
за веригата за доставки

орумът, организиран 
от Китайския съвет за 
насърчаване на меж-
дународната търговия 
(CCPIT), Китайска-
та камара за между-

народна търговия (CCOIC) и Ки-
тайския бизнес съвет на АТИС 
(ACBC), се проведе в навечерието 
на посещението в Пекин на дър-
жавния секретар на САЩ Антъни 
Блинкън и съвпадна с присъствие-
то на много ръководители на аме-
рикански мултинационални компа-
нии в Китай, което според някои 
наблюдатели е сигнал, че прагма-
тичното търговско сътрудничество 
продължава въпреки нарастващото 
политическо напрежение. 

„АТИС е модел на регионално 
икономическо сътрудничество, кой-
то още от създаването си е ангажи-
ран с насърчаване на регионалната 
икономическа интеграция, либера-
лизацията и улесняването на тър-
говията и инвестициите, предоста-
вяйки повече възможности за раз-
витие на азиатско-тихоокеанската 
бизнес общност“, каза китайският 

итай ще прове-
де Международ-
но изложение за 
веригата за дос-
тавки в Пекин от 
28 ноември до 2 

декември (China International 
Supply Chain Expo). То е пър-
вото по рода си в света на-
ционално изложение, фо-
кусирано върху веригата за 
доставки, с цел да предоста-
ви международна платфор-
ма за напредък в органи-
зираната и ефективна ин-
дустриална синергия меж-
ду страните. 

Към днешна дата около 
100 компании са се регис-
трирали за участие в събити-
ето, като най-голямата гру-
па са американските, съоб-
щиха организаторите. 

Експото се провежда 
във време, когато глобал-
ната верига за доставки 
преминава през критичен 
етап на преструктуриране в 

постпандемичната епоха, но 
процесът е възпрепятстван 
от призивите на някои за-
падни държави за „намаля-
ване на рисковете“ от Ки-
тай и опити за икономиче-
ско „разделяне“ и изолира-
не на страната. 

Изложението ще преми-
не под мотото „Свързване на 
света в името на споделено 
бъдеще“ и ще включва пет 
основни вериги за достав-
ки – интелигентни превозни 
средства, екологично земеде-
лие, чиста енергия, цифро-
ви технологии и здравосло-
вен начин на живот, каза на 
брифинг Жън Хунбин, пре-
зидент на Китайския съвет 
за насърчаване на между-
народния търговия (CCPIT), 
който организира събитието. 

Общата изложбена площ 
ще надхвърли 100 000 ква-
дратни метра и се очаква 
да привлече над 300 компа-
нии, като международните 

изложители ще са около 30 
процента от всички. Що се 
отнася до професионалните 
агенти за закупуване и ау-
диторията, броят им се оце-
нява на над 100 000, като 
международните купувачи 
от над 50 страни предста-
вляват 40 процента. 

Лин Шундзие, ръково-
дител на Китайския меж-
дународен изложбен цен-
тър, който е съорганизатор 
на събитието, каза, че сред 
чуждестранните компании, 
които са се регистрирали 
за участие, тези от САЩ са 
най-многобройни. „Амери-
канските фирми, с които го-
воря, са много прагматични 
и се стремят да се възполз-
ват от тази рядка възмож-
ност. Много от тях казаха, 
че трябва да преструктури-
рат своите глобални вериги 
за доставки след три години 
прекъсване. Това също по-
казва, че изложението идва в 

Ф

К

представители от Китай и 
СаЩ се събраха неотдавна 
на форум на изпълнителните 
директори на компании от 
азиатско-тихоокеанското 
икономическо сътрудничество 
(атиС) и призоваха за 
съвместни усилия за 
насърчаване на просперитета 
в атиС чрез подкрепа за 
многостранността и 
свободната търговия.

заместник-министър на търговия-
та Уан Шоууън на церемонията по 
откриването на форума. Той отбе-
ляза, че китайската икономика е 
постигнала силно възстановява-
не и бърз растеж след епидемия-
та, потвърждавайки ангажимента 
на страната да продължи с отва-
рянето си на по-високо ниво, кое-
то ще създаде повече възможнос-
ти и за останалите страни.

Зам.-министърът обаче преду-
преди срещу търговската и инвес-
тиционна политика на САЩ и още 
няколко западни страни към Ки-
тай. „Някои държави злоупотре-
биха с концепцията за национална 
сигурност, въведоха контрол вър-
ху износа, наложиха ограничения 
върху износа на технологии и из-
кривиха нормалната търговия и 
инвестиции. Ние се противопос-
тавяме на подобен едностранен 
тормоз и икономическа принуда“,  

подчерта Уан Шоууън.
„След продължителния пери-

од на пандемични предизвикател-
ства, икономически сътресения и 
ускоряващи се въздействия върху 
климата, които всички ние усе-
щаме, АТИС, изглежда, наистина 
дочака своя момент. Всичко, кое-
то общността върши от години по 
теми като улесняване на търго-
вията, здравеопазване, дигитална 
икономика и устойчивост, са не-
ща, от които можем да почерпим 
добър опит“, каза на откриването 
на форума Моника Харди Уейли, 
президент на американския Цен-
тър за АТИС.

Освен представители на АТИС 
и търговските кръгове, на фору-
ма участваха представители на ки-
тайския бизнес от различни секто-
ри, включително Ху Хоукун, стар-
ши изпълнителен директор на тех-
нологичния гигант „Хуауей“, и Лиу 

точното време“, посочи той.
Съобщението за изложе-

нието идва и след като ре-
дица изпълнителни дирек-
тори от водещи мултина-
ционални компании посе-
тиха Китай през последните 
дни, сред които Илон Мъск 
и Джейми Даймън. Агенция 
„Ройтерс“ съобщи, че и ше-
фът на LVHM Бернар Ар-
но е на път да посети Ки-
тай този месец. 

Коментирайки тези ви-
зити, Жън Хунбин казва, че 
всички тези ръководители 
на чуждестранни компании, 

включително Мъск, са изра-
зили доверие в китайската 
икономика и пазар. В резул-
тат на това всички те се ан-
гажираха да продължат да 
инвестират тук. 

Други наблюдатели смя-
тат, че посещенията на во-
дещи представители на гло-
балния бизнес показват раз-
минаване с политиката, ка-
то бизнес общността е за 
по-дълбоки връзки с ки-
тайския пазар, който би им 
предложил увереност в рас-
тежа на фона на глобална-
та среда. 

Чан, председател на селскостопан-
ската корпорация New Hope Liuhe. 
Те споделиха своите идеи за устой-
чиво развитие и дигитални реше-
ния за региона.

Делегация от над 130 китайски 
представители от местни власти 
и предприятия посетиха през ме-
сец май Калифорния за първи път 
от три години. Тя бе организира-
на от Китайската търговска кама-
ра за внос и износ на машини и 
електронни продукти (CCCME) и 
подкрепена от китайското генерал-
но консулство в Лос Анджелис, и 
имаше за цел да насърчи местното 
икономическо и търговско сътруд-
ничество и обмен на ниво провин-
ция и град между Китай и САЩ, 
според уебсайта на CCCME.

Това ясно демонстрира, че заси-
лените икономически връзки са в 
интерес както на Китай, така и на 
хората в САЩ и е важно да се пра-
ви разлика между гласовете на ня-
кои политици във Вашингтон и те-
зи сред местните власти и бизнеса.

Междувременно влиятелни аме-
рикански бизнес лидери също тър-
сят по-голямо сътрудничество с Ки-
тай. Бил Гейтс пристигна в Китай 
на 14 юни, първото му посещение в 
страната от 2019 г. насам и по вре-
ме на което имаше среща с пред-
седателя Си Дзинпин. По-рано тук 
бе и Илон Мъск. Министърът на 
финансите на САЩ Джанет Йелън 
също каза, че САЩ искат да рабо-
тят с Китай за разрешаване на не-
отложните глобални предизвика-
телства по време на среща при за-
крити врата с американски бизнес 
лидери в началото на юни, според 
информация на CNN.
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Древните села в Южен 
анхуей – Сиди и Хонцун, 
са изключително добре 
запазени традиционни 
китайски села от времето 
на династиите Мин и 
Цин. те са разположени 
в провинция анхой, 
Централен Китай, и 
са истински пример за 
автентична китайска 
архитектура. 

забележителности

елата са изградени в 
стила хуиджоу, типичен 
архитектурен стил в се-
лата: общи черти са бе-
ли стени, тъмни плоч-
ки, каменни барабани 

или огледала и открити вътрешни 
дворове. Това е стилът, предпочи-
тан от местната търговска класа.

Заради своята значимост те са 
включени в Списъка за световно 
наследство на ЮНЕСКО и несъм-
нено имат с какво да впечатлят 
всеки свой гост. 

И двете села се намират неда-
леч от планината Хуаншан. По-
строени са по правилата на фън-
шуй: на входа им има езера – за-
щото водата означава благоден-
ствие и благосъстояние, а отзад 
планина – като естествена защи-
та. Според местните жители, ко-
гато вали дъжд, от небето падат 
жълтици, които се събират в езе-
рото пред селото. 

С

Сиди и Хонцун – запазената архитектура 
на древните селища в Южен Анхуей

Селото Сиди 
е основано преди около 900 годи-
ни. Останали са общо 124 тради-
ционни къщи. В най-високата точ-
ка на селото се намира триетаж-
на каменна арка. Селището е ка-
то музей на изкуството. Всяка къ-
ща е декорирана с изкусни камен-
ни и дърворезби. Жителите тук са 
държали много на образованието, 
затова във всяка къща могат да 
се открият надписи, които напом-
нят, че доброто образование е пъ-
тят към успеха в живота. Младите 
жители на селото са били изпра-
щани да се учат в големите гра-
дове като Шанхай, след което са 
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жители наричат „стомаха на би-
вола“. Тук са имали право да се 
разхождат само най-знатните хо-
ра в селото. 

Фъншуй е древен канон на из-
куство, който следва природните 
закони и има за цел така да де-
корира дома ви, че да се чувства-
те удобно и изпълнени с енергия. 
Тук, в Хонцун и Сиди, човек на-
истина се чувства уютно и е труд-
но да си тръгне. 

Можете да посетите древните 
села по всяко време на годината, 
но пролетта и есента са най-под-
ходящите сезони. Те са истинско 
отражение на историята на динас-
тиите Мин и Цин и показват по 
уникален начин богатството на ки-
тайската култура. 

планината Хуаншан. В миналото 
хората я използвали както за пи-
тейна вода, така и за битови нуж-
ди. Тези канали хората наричали 
„червата на бивола“. И тук, как-
то в Сиди, навсякъде могат да се 
видят дървени и каменни резби. 

Тук са отворени за туристи ня-
колко от по-големите къщи, кои-
то изненадват с пищния си ин-
териор. Резбовани дървени греди 
са основната характеристика, коя-
то контрастира с белите каменни 
външни стени.

Такава е и къщата на най-бо-
гатия навремето жител на селото. 
Той не се е скъпил и е вложил мно-
го пари, за да декорира дома си. 

Преди къщата на богаташа се 
намира езерце, което местните 

се завръщали и са се захващали 
с някакъв бизнес. Основен поми-
нък тук е бил чаят, както и сол-
та, дървесината и заложните къ-
щи. Едно от нещата, с които се 
занимават днес хората в този ра-
йон, все още е чаят. 

Селото Хонцун 
се намира сравнително наблизо. То 
е по-древно от Сиди и още по-впе-
чатляващо. Основано е през 1131 г.  
Построено е във формата на би-
вол. В селото покрай къщите те-
че вода, която идва от извор от 
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

трудно ни е да си представим времето преди пътя на коприната, 
тъй като създаването на тази супермагистрала променя начина, 
по който човечеството осъществява търговия и дипломатически 
отношения. но ако не са усилията на няколко бележити личности през 
годините, мрежите на пътя на коприната нямаше да се разраснат до 
размерите, които са ни познати днес.  Една от тези личности, която 
е живяла цели 1300 години преди Марко поло да пътува по пътя на 
коприната и да разкаже за това в Европа, е Джан Циен.

жан Циен е ро-
ден в град Чънгу 
(днес град Чънгу, 
провинция Шън-
си), по време на 
династията Хан 

(206 г. пр. н. е. – 24 г. сл. н. 
е.). Той започва служба в 
двора на ханския импера-
тор У в град Чан’ан (днес 
Сиан) между 140 – 143 г. пр. 
н. е. По това време номад-
ските племена хуни владе-
ели териториите на днеш-
ната провинция Вътреш-
на Монголия и западните 
части на Китай. Затова ки-
тайският император искал 
не просто да осъществи тър-
говски отношения с „външ-
ния свят“, а търсел съюзни-
ци срещу тях.

Джан Циен заминава за 
Лонси (днес в провинция 
Гансу) с армия от сто души 
като пратеник на импера-
тора в търсене на съюзни-
ци на запад, но по пътя би-
ва заловен от хуните и оста-
ва техен пленник следващи-
те десетина години. Накрая 
той и хората му успяват да 
избягат, но вместо да се вър-
нат вкъщи, те продължават 
мисията си и тръгват на за-
пад. След дълго странстване 
стигат до град Даюен във 
Ферганската долина (днес 
Узбекистан). Исторически 
извори твърдят, че племе-
ната, населяващи Даюен, 
имали елинско потекло и 
се настанили по тези между 
4-ти – 2-ри век пр. н. е. Те 
били изискани градски жи-
тели, известни със силните 
си фергански коне. Телата 
на тези коне отделяли чер-
веникава течност и изглеж-
дало сякаш отделят кръв, 
докато се потят.

Въпреки че хората от 
Даюен не помогнали на 
Джан Циен, той не се от-
казал и продължил да пъту-
ва на юг, докато не стигнал 
местността Юеджи (в дне-
шен Таджикистан). Джан 
Циен е първият човек, кой-
то е писал за съществува-
нето на Юеджи и според 
описанията му някои хо-
ра смятат, че на този на-
род принадлежат известни-
те кавказки мумии от Та-
рим. В крайна сметка тех-
ните незначителни, безсил-
ни вождове и градско насе-
ление не искали да участват 
във война и затова отказали 

Джан Циен 
пионерът по Пътя  
на коприната

Д

установи нужните връзки, 
които помагат на Пътя на 
коприната да се превърне 
в основен център на търго-
вията и транспорта за веко-
ве напред.

Джан Циен умира годи-
на след като се връща от 
втората си експедиция. Не-
зависимо че той смята, че 
се е провалил в мисията си, 
тълпите от хора, които по-
сещават неговия мавзолей 
векове след смъртта му, по-
казват голямото му значе-
ние за развитието на дипло-
матическите отношения на 
Китай.

Гробницата на Джан Циен  
днес се смята за важен обект 
на международното истори-
ческо наследство като част 

от Списъка на ЮНЕСКО 
„Пътищата на коприната: 
Мрежата от маршрути на 
коридора Чан’ан – Тиен“. 
Гробницата представлява 
тухлена конструкция от три 
каменни плочи, обърната на 
изток, разположена в края 
на стръмна пътека, и е бли-
зо до Мемориалната зала на 
Джан Циен, която празну-
ва живота и пътуванията 
му. Стените на залата изо-
бразяват картини от прес-
тоя му и предметите, кои-
то е донесъл. Въпреки че 
гробницата е била напада-
на, тя до голяма степен е 
останала добре запазена и 
туристи от цял Китай ид-
ват да отдадат почит на чо-
века, когото смятат за на-
ционален герой.

Джан е откривател във 
всеки смисъл на думата, 
връщайки в родината ин-
формация за непознати зе-
ми като Индия и Гърция 
и помагайки за установя-
ването на маршрути меж-
ду империите. Наред с то-
ва той е и дипломат, създа-
вайки честен и приятелски 
диалог с други империи, ка-
то с това улеснява търгов-
ските отношения. Той, за-
едно с други генерали, пъ-
тешественици и изследова-
тели, проправя пътя за раз-
витието на Пътя на копри-
ната доста преди европей-
ците да достигнат до тези 
търговски мрежи.

Джан Циен се връща в 
Китай 12 години след нача-
лото на своята мисия, при-
дружен само от един от сто-
те души, тръгнали с него. 
Той носи със себе си писме-
ни разкази за пътуванията 
си и хора, които подробно 
описват обширния пейзаж 
на Централна Азия.

Доклади за неговите 
пътувания, описващи об-
ласти като Фергана, Бак-
трия и Согдиана, са цити-
рани широко през 1-ви век 
пр. н. е. Други места, кои-
то той само споменава, но 
не посещава лично, включ-
ват Шънду (Индия), Тяо-
джи (Месопотамия) и Ан-
си (Парта). Донася в Ки-
тай и грозде, люцерна, нар 

народ, наречен усун, този 
път придружен от армия от 
над 300 души. По това вре-
ме хунските територии са 
завзети до голяма степен 
от Ханската империя и гру-
пата пътува спокойно, без 
страх от нападения. Кога-
то пристигат, пратениците 
виждат, че народът на Усун 
е в гражданска война и ня-
ма да помогне на империя-
та, но въпреки това все по-
вече и повече народи искат 
да установят връзки с ки-
тайците и изпращат прате-
ници при Джан.

Докладите на Джан Ци-
ен и посолствата, които уч-
редява в други царства, по-
магат на Китай да се отво-
ри към западния свят и да 

предложението на Джан 
Циен. Въпреки че не успява 
да установи никакви военни 
съюзи и с тях, Джан прекар-
ва години с народа на Юе-
джи и документира тяхната 
култура, начин на живот и  
контакти с други империи.

и ленено семе – все неща, 
които стават основа на зе-
меделското производство в 
Китай.

През 119 г. пр. н. е. Джан 
Циен е изпратен на запад 
още веднъж, за да сключи 
съюз с един индоевропейски 

Статуя на Джан Циен в Историческия 
музей на провинция Шънси

Стенопис от пещерите Могао, който 
изобразява как император Хан Уди  

изпраща Джан Циен на неговата експедиция

Завръщането на Джан Циен,  
картина от Джан Хонниен
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преди повече от 700 
години китайски 
търговски кораб, 
натоварен с порцелан, 
потъва край остров 
Шънбей, недалеч от град 
Джанджоу в провинция 
Фудзиен, пращайки на 
морското дъно парчета 
история, чакащи да 
бъдат открити от 
следващите поколения.

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

днешно време, 
тайфун, разра-
зил се по фудзи-
енското крайбре-
жие преди десе-
тилетие, върна 

отново в полезрението на 
хората погребаният преди 
седем столетия кораб. След 
подготвителни проучвания, 
през септември 2022 г. Цен-
търът за археологически из-
следвания към Държавната 
администрация за култур-
но наследство и Институ-
тът по археология на про-
винция Фудзиен започна-
ха подводна археологиче-
ска експедиция в района на 
потъналия кораб.

Откъде е отплавал и кое 
е било крайното пристани-
ще на кораба? Какво точ-
но е превозвал? На тези и 
други въпроси се опитва да 
отговори екипът от подвод-
ни археолози и историци, 
а извадените от морските 
дълбини порцеланови пред-
мети показват на широката 
публика чара на миналото.

В началото на ноември 
в градския музей на Джан-
джоу се проведе симпози-
ум, посветен на открития-
та от потъналия кораб, на 
който археолози посочиха, 
че откриването му дава ва-
жно свидетелство за няко-
гашните канали за износ на 
китайски порцелан, допъл-
вайки проучванията вър-
ху търговията по морския 
Път на коприната през ди-
настия Юан.

Откриването на кораба 
премина през множество 
трудности. През октомври 
2010 г. същата тайфун връх-
летя полуостров Гулей до 
град Джанджоу и нанесе се-
риозни щети на развъдни-
ците на местните рибари, 
но когато се опитваха да ги 
спасят, хората откриха слу-
чайно няколко порцелано-
ви предмета. И така нови-
ната, че в морето има съ-
кровище се разпространи 
мълниеносно и към мяс-
тото започнаха да се сти-
чат иманяри. И тъй като 
водолазната техника вече е 
достъпна за мнозина и се 
ползва широко от рибари, 
ловящи миди и морски та-
ралежи, незаконното търсе-
не на съкровищата от ко-
раба не бе рядкост. 

Луан Юнхао, отговорник 

В

Нови проучвания за подводното 
съкровище от остров Шънбей

за подводната археология 
към Центъра за опазване 
на културното наследство 
на Джанджоу, често обика-
ля крайбрежните рибарски 
села, и веднъж, след тай-
фуна местен човек му ка-
зал, че намерили в морето 
порцелан. Тогава археоло-
гът се запитал дали това 
е от потъналия преди 700 
години кораб край Шънбей 
или става дума за друго ко-
рабокрушение, и след мно-
го разговори се спрял на 
втората версия. Луан оба-
че започва да проследява 
информациите за находки-
те по крайбрежието, надя-
вайки се да уточни произ-
хода и конкретното место-
положение на порцеланови-
те предмети. През ноември 
същата година, той отново 
получава обаждане от мес-
тен рибар, който съобщава, 
че в селото му дошли ня-
колко водолаза от иманяр-
ска група. 

Луан се свързва ведна-
га с местната полиция и 
след три нощи следене са 
задържани 7 души със 722 
парчета порцелан, включи-
телно 112 значими култур-
ни реликви. „Толкова голя-
мо количество порцеланови 
съдове означава вероятно, 
че са от потънал кораб по 
морския Път на коприна-
та“, предполага Луан и до-
кладва на съответните дър-
жавни институции.

През 2014 г. е осъщест-
вено първото подводно об-
следване на района около 
остров Шънбей, и благода-
рение също на информаци-
ята от местни рибари, след 
тридневно търсене екипът 
успява да открие мястото 
на корабокрушението. Ста-
ва ясно и че трюмът на ко-
раба се състои от 6 отдел-
ни отсека и затова повече-
то паднали предмети са за-
ровени в пясъците. „Това е 
нещо хубаво, защото така – 
погребани в пясъка – кул-
турни реликви могат да бъ-
дат запазени от ръцете на 

иманяри или от унищоже-
ние“, смята Луан Юнхао.

Тъй като по повърхност-
та на кораба има малки ка-
мъни, ако се използва голя-
мо оборудване за изпомп-
ване на кал и пясък, съ-
ществува опасност култур-
ните реликви в тях да бъ-
дат значително повредени. 
Същевременно, местополо-
жението на кораб е сравни-
телно дълбоко под водната 
повърхност и са възмож-
ни инциденти с водолазите, 
ползващи просто оборудва-
не за гмуркане. Отчитайки 
тези трудности подводни-
те археологически дейнос-
ти са отложени за по-късен 

етап. В рамките на две го-
дини е изследвана площ от 
1600 кв. м. по морското дъ-
но, за да се установи обхва-
тът на разпилените при ко-
рабокрушението предмети, 
докато на най-накрая, през 
септември 2022 г., започва 
същинската археологическа 
експедиция.

Лян Гуоцин от Центъ-
ра за археологически про-
учвания към Държавното 
управление за културните 
реликви и ръководител на 
експедицията обяснява, че 
работата им зависи от мно-
жество фактори като мете-
орологичните условия, те-
ченията, температурата и 

налагането на водата, ви-
димостта на морското дъ-
но. Всяко гмуркане е ис-
тинско изпитание и за не-
го се подготвя подробен ра-
ботен план, разпределят се 
функциите на всеки член 
на водолазния екип. Сама-
та операция е като щафе-
та – веднага след излизане-
то от водата на групата от 
двама души, нови двама се 
гмуркат към дъното. За да 
се удължи времето под во-
дата, археолозите използват 
двойни бутилки кислород, 
но въпреки това и поради 
факта, че повечето архео-
лози не са професионални 
гмуркачи, времето на вся-
ка група за работа под во-
да е само 25 минути.

Луан Юнхао казва, че в 
морските дълбини реакци-
ите на човек се забавят и 
за краткия половин час ар-
хеолозите трябва да почис-
тят, номерират, картографи-
рат, снимат и извадят пред-
метите. Всичко това прави 
операцията много трудна, 
но всички от екипа са ре-
шени да я доведат докрай.

При последните гмурка-
ния екипът е открил още 
две прегради, което озна-
чава, че в потъналия ко-
раб е имало осем отсека. 
До момента от него са из-
вадени близо 1700 парче-
та порцелан, които се на-
мират в градския музей на 

Джанджоу. В музей се про-
веде и изложба „Перлата 
на морската търговия – ар-
хеологически открития от 
корабокрушението от ди-
настия Юан“, която за пър-
ви път представи пред пуб-
лика предмети от потъна-
лия кораб. 

Ян Хунюн, доцент във 
Фуджоуския университет, 
който от дълго време сле-
ди проучванията на морска-
та култура, счита, че може 
да се използват дигитални 
и други нови технологии, 
за да се подобри опазване-
то и популяризирането на 
културните реликви откри-
ти в морето.
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Тибетската медицина се развива 
активно през последното десетилетие

ридържайки се 
към традицион-
ната китайска и 
западна медици-
ни, управата на 
Тибетския авто-

номен район увеличи фи-
нансовите инвестиции, фор-
мулира подкрепящи поли-
тики и насърчи развитие-
то на тибетската медицина 
през последното десетиле-
тие. Това заявиха от Реги-
оналната здравна комисия 
наскоро.

„Тибетската медицина 
се радва на всеобхватни и 
исторически постижения, 
давайки положителен при-
нос за стабилното и висо-
кокачествено развитие на 
икономиката и общество-
то в региона“, казва Кел-
санг Юдрон, директор на 
Регионалната здравна ко-
мисия на конференция за 
развитието на тибетската 
медицина.

Статистиките сочат, че 
Тибет е инвестирал пове-
че от 900 млн. юана (130 
млн. щатски долара) през 
последното десетилетие за 
популяризиране на тибет-
ската медицина. Установе-
ни са пет ключови специ-
алности на национално ни-
во, 17 на Управлението по 
традиционна китайска ме-
дицина и 11 на регионално 
ниво. Броят на търсещите 
помощ в болниците по ти-
бетска медицина в региона 
е достигнал 3,34 млн. мина-
лата година, а на болнич-
ните легла – 2895.

„През последното десе-
тилетие регионът полага 
усилия за изграждането на 
нови болници за тибетска 
медицина и обновяването 

П

на някои съществуващи, ка-
то броят на обществените 
болници в региона достигна 
49“, казва за „Чайна дейли“ 
Келсанг Юдрон. „Процен-
тът на покритие на предла-
ганите от тибетската меди-
цина услуги в обществените 
здравни центрове се увели-
чи от 50 през 2021 г. на 100.“

зДраве

Ръководителят на реги-
оналния отдел за образо-
вание Дан Дзин посочва, 
че през последните години 
местните власти подкре-
пят съвместното развитие 
на здравеопазването, обра-
зованието, научните изслед-
вания и тибетската медици-
на. „Ние изграждаме повече 

технологии, за да ускорим 
популяризирането на по-
стиженията на тибетската 
медицина. Като компания 
за тибетски билки и профе-
сионалисти в сферата, ние 
ще продължим да работим 
усилено и ще защитаваме 
здравето както на местни-
те жители, така и на хората 

Америка спешно одобри китайско 
лекарство за онкоболни

итайска фарма-
цевтична ком-
пания изпрати 
наскоро едно от 
своите лекарства 
срещу рак – ин-

жекции „цисплатин“ – в 
САЩ на фона на продъл-
жаващия недостиг на онко-
логични медикаменти там.

Сериозният недостиг на 
терапии в САЩ „принуж-
дава хиляди пациенти да 
пропускат животоспасява-
що лечение“, съобщи вест-
ник „Файненшъл таймс“, 
позовавайки се на преду-
преждения от местни здрав-
ни организации.

Фирмата „Цилу“ (Qilu 
Pharmaceutical Co) е получи-
ла спешен имейл през март 
от Американската админи-
страция по храните и лекар-
ствата, с молба да изпра-
ти инжекции „цисплатин“ 

в САЩ. В рамките на са-
мо два месеца лекарството 
е било одобрено от адми-
нистрацията, като обичай-
но този процес отнема по-
вече от две години. 

Инжекцията „цисплатин“  

е 24-тият продукт на компа-
нията „Цилу“, който се про-
дава в САЩ. Близо поло-
вината от продаваните там 
продукти са водещи на па-
зара и някои имат над 50% 
пазарен дял.

К

Ерик СолХайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

по целия свят.“
Броят на експертите по 

тибетска медицина в Тибет-
ския автономен район не-
прекъснато расте през по-
следното десетилетие, посо-
чиха от регионалната здрав-
на комисия на конференция- 
та. Регионът полага усилия 
за изграждането на орга-
нични връзки между висше-
то и следдипломното обра-
зование, както и продължа-
ващото обучение. От откри-
ването му през 1989 г. Уни-
верситетът по тибетска ме-
дицина е единственото не-
зависимо висше учебно за-
ведение в тази сфера в Ки-
тай. Той е подготвил пове-
че от 7000 студента, 463 ас-
пиранта и 50 докторанта.

„Университетът подкре-
пя развитието на специа-
листите в цялата страна, 
използвайки модела „май-
стор-чирак“, като се канят 
водещи лекари по тради-
ционна китайска и тибет-
ска медицина да препода-
ват.“ Повече от 100 наслед-
ници на тибетската меди-
цина са обучени да рабо-
тят като независими лекари.

През последното десети-
летие нивото на научните 
изследвания в сферата на 
тибетската медицина е по-
добрено. Към Тибетския ин-
ститут по тибетска медици-
на и астрология бе създаде-
на национална база за кли-
нични проучвания, както и 
4 ключови лаборатории на 
регионално ниво. Освен то-
ва през последните 10 годи-
ни са събрани повече от 300 
тома древни тибетски тек-
стове по медицина и над 
100 000 рецепти на извест-
ни тибетски лекари.

бази за културното наслед-
ство на тибетската медици-
на и насърчаваме защитата 
му, както и дигитализира-
ме по-древната литература 
по темата.“

Келсанг Норбу, дирек-
тор на отдела за стратегиче-
ски инвестиции към Ganlu 
Tibetan Pharmaceutical, отбе-
лязва, че от конференция-
та проличава колко голя-
мо значение придава мест-
ната управа на развитие-
то на тибетската медици-
на. „Чувстваме се длъжни 
да използваме пълноцен-
но съвременните наука и 

Подобряване на нивото на медицинските услуги  
за хората от селските райони
През последните години районът Анхуа край 
град Джудзи, провинция Джъдзян, инвестира в 
реконструкцията на общинския здравен център, 
изгради и пусна в експлоатация център за здравни 
услуги с повече от 1500 квадратни метра, оборудван 
с център за физиотерапия за традиционна китайска 
медицина и център за физически прегледи , и 
редовно кани провинциални и общински експерти 
по китайска медицина да присъстват на консултации 
Екипът на услугите за палиативни грижи, доминиран 
от общопрактикуващи лекари, редовно предоставя 
услуги от врата до врата за специални групи хора, 
за да подобри нивото на медицинските услуги за 
селските хора.



13днесКитай
23 – 29.06.2023

Бивша фабрика 
в Пекин сега 
е оригинално 
място за отдих

ъбитията от серията 
“Чай за хармония: кул-
турен салон” започнаха 
с изложбата “Покана за 
вълшебство – изкуство-
то на чаените чаши”. Тя 

интерпретира естетиката на древ-
ния китайски бит и култура, в кой-
то намират отражение стихоплет-
ството, чаената традиция, пиенето 
на традиционни китайски вина и 
напитки, наслаждаването на уха-
ния на цветовете и др. Изложени-
те творби включват порцеланови 
и керамични изделия, изработени 
с различни технологии и изпече-
ни по различен начин. Изложбата 
бе открита на 20 юни и ще остане 
до началото на октомври.

Кулминацията на събитията 
бе в периода 21 до 23 юни. През 
тези три дни публиката можа да 
види първата прожекция на фил-
ма „Съчуан – домът на небесното 

екин прави го-
леми усилия за 
облагородяване  
на градската сре-
да и съживяване 
на околности-

те на китайската столи-
ца. Например Парк 751D 
Design Plaza, място, което 
преди години беше прос-
то изоставена газова фа-
брика, днес вече е едно от 
най-популярните места за 
отдих на жителите на го-
лемия град. Разположен в 
квартал Чаоян, близо до 
известния арт район „798“, 
обектът от години привли-
ча вниманието на общест-
веността, след като през 
2007 г. отвори врати с из-
цяло нов облик.

Изцяло обновено с цел 
гарантиране на спокойния 
и приятен отдих на местни-
те жители, мястото е раз-
делено на няколко основ-
ни блока с модерни сгра-
ди и привличащи внима-
нието инсталации. 

От старата газова фа-
брика в парка са остана-
ли редица охладителни се-
роочистващи кули, железо-
пътни релси, коридори за 
транспортиране на въглища 
и газови резервоари, които 
са реновирани в ресторан-
ти, кафенета и други места 
за отдих. Мястото едновре-
менно запазва специфична-
та атмосфера на някогаш-
ния индустриален парк, ка-
то същевременно предста-
вя и всичко необходимо за 

С

П

използване на индустриал-
ните ресурси. Мястото съ-
бира изложби, публикации, 
търговия и бизнес, формира 
трансгранична културна и 
технологична индустриал-
на интеграция с моден ди-
зайн като основен фокус, 
обхващаща секторите мо-
да, облекло, архитектура, 

“Чай за хармония: културен салон”
Представен бе и роботът Уан Ян-
мин, който е създаден по подобие 
на известния калиграф. Организи-
рана бе и среща на китайски и бъл-
гарски производители на чай, на 
която се обсъдиха възможностите 
за сътрудничество в тази област. 

Китайският културен център 
активно участва и в организира-
нето на първия Фестивал на дра-
коновите лодки (Празникът Дуа-
ну), който ще се проведе на езеро-
то Панчарево на 24 и 25 юни т. г.  
Освен типичното за празничния 
ден състезание с драконови лод-
ки ще може да се видят различни 
сценични представления, предста-
вяне на традиционни ястия и ла-
комства, които гостите могат оп-
итат или закупят. Ще бъдат орга-
низирани базари на изкуствата и 
творческите занаяти, изложби на 
предмети от нематериалното кул-
турно наследство и др. 

съкровище” на Симеон Идакиев, 
да се наслади на танцови изпълне-
ния на Джъдзянската музикална 

академия, както и на съвремен-
ни музикални интерпретации 
на традиционни произведения. 

домашно обзавеждане, ав-
томобили, големи данни, 
интелигентен хардуер и дру-
ги категории, и насърчава 
висококачественото разви-
тие на дизайнерската ин-
дустрия.

Например един 30-годи-
шен локомотив се е превър-
нал в емблематичен сим-
вол на централния площад 
в парка, показващ история-
та и развитието на района. 
Вагоните вече са преобо-
рудвани в кафенета и баро-
ве. Много двойки в Пекин 
избират именно това място 
за тяхната сватбена фото-
сесия – една много важна 
традиция от началото на 
семейния живот в Китай.

Един от гигантските ре-
зервоари е реновиран в де-
кор за модни ревюта и тан-
цови състезания, като съще-
временно мястото дава из-
ключително много творче-
ска енергия на редица мла-
ди артисти. 

Други резервоари от фа-
бриката са превърнати в за-
ли за конференции и бизнес 

срещи. Площадът съчета-
ва старото механично обо-
рудване с творчески дизайн 
и декор, което прави прос-
транството още по-привле-
кателно. Много компании и 
дизайнери избират да про-
веждат пресконференциите 
си там, когато пускат на па-
зара нови продукти.

Културни събития, из-
ложби, салони с различно 
предназначение, ресторан-
ти, барове, книжарници и 
театри... Новата зона за за-
бавления и отдих е място, 
където всеки може да на-
мери нещо за себе си. Мяс-
тото бързо набира популяр-
ност в интернет и социал-
ните медии, привличайки 
много хора да го разгледат. 

С непрекъснатото разви-
тие на туризма Парк 751D 
става още по-популярно 
място за любителите на 
театъра, пазаруването, из-
ложбите, като се превръща 
в нов избор за гостите на 
пекинската столица за по-
сещение по време на тех-
ните пътувания.

Лято с китайската култура 

гражданите да прекарват 
интересно, спокойно и при-
ятно почивните си дни.

Парк 751D носи истори-
ческата памет на индустри-
алното развитие на Пекин 
и е важен знак и ценен ре-
сурс за наследяване и раз-
витие на историята и култу-
рата. Такива места насърча-
ват органичното градско об-
новяване, давайки пример 
как една стара изоставена 

фабрика може да се преро-
ди в модерен потребител-
ски квартал. Паркът съче-
тава белезите на индустри-
алната история, тясно свър-
зани с елементи на техно-
логиите, модата, изкуство-
то и културата и се фоку-
сира върху изследването и 
практиката на повторното 

Ерик СолХайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

общество
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Приятели

Б

В

В един средностатистически китайски офис в бизнес зоната на един от големите 
мегаполиси група млади хора работят за интегриране на националния стил 
в съвременното облекло. Една от колежките в офиса с псевдонима Панда 
носи черна рокля, черни кожени обувки и черни чорапи до коленете. Въпреки 
че на пръв поглед това изглежда съвсем стандартен стил за момиче, родено 
през 90-те в Китай, ако се вгледаме по-подробно, ще забележим, че всички 
части от нейния тоалет всъщност носят елементи от облекло от различни 
епохи – изправена традиционна китайска яка, широки ръкави, характерни за 
традиционното китайско облекло „ханфу“ и др. И това не е случайно - това 
е 129-ият ден от идеята на Панда „да носим „ханфу“ на работа“. Тя споделя 
всеки ден в социалните медии своето облекло, с което вече е събрала десетки 
хиляди фенове и подтиква много други млади момичета да отдадат заслуженото 
внимание на традиционното китайско облекло.

лагодарение на 
нарастващата по-
пулярност на со-
циалните медии 
и увлечението 
по традиционна-

та култура, „ханфу“, стилът 
китайско облекло, носен от 
етноса хан,  днес отново е 
изведен на преден план от 
нова вълна млади китайски 
почитатели.

С възраждането и попу-
ляризирането на китайски-
те традиционни фестивали, 
културните елементи като 
нематериалното културно 
наследство и народните оби-
чаи се превръщат в нова мо-
да сред младите китайци. 
Но това не значи, че запа-
лените по тази мода обли-
чат изцяло традиционна ки-
тайска „носия“ и прекарват 
ежедневието си в нея. На-
против, те са склонни да 
комбинират стари тради-
ционни дрехи или дрехи, 
вдъхновени от традицион-
ната стилистика, със съвре-
менни модерни ежедневни 

изложбена зала 
в двореца Йонлъ 
посетителите мо-
гат да се насла-
дят на експонати, 
отпечатани с 3D 

принтер, и на изцяло ди-
гитални стенописи. Инте-
грирането на технологии-
те за добавена реалност съ-
що предоставя един нов по-
глед върху туристическото 
изживяване за гостите на 
тази историческа забележи-
телност. Това са най-нови-
те постижения в програма-
та за цифровата защита на 
стенописи в двореца Йонлъ, 
провинция Шанси. Дворе-
цът е построен по време на 
династия Юан (1271 – 1368) 
и винаги е бил място, кое-
то много туристи избират за 
своята почивка. Специали-
стите по програмата за ин-
тегриране на новите техно-
логии за запазване на дворе-
ца вече са събрали нужните 
данни за стенописите, сгра-
дите и движимите култур-
ни реликви. Дигиталната 
платформа, която представя 

Дигиталните технологии вдъхват нов живот  
на стенописите в двореца Йонлъ

Мода в китайски стил 

дрехи. Това важи и за дру-
ги части от ежедневния то-
алет като например грим, 
инспириран от стила на ня-
коя древна династия, при-
ческа, характерна за някоя 
отминала епоха, и т. н.

В китайските социал-
ни платформи хората мо-
гат да търсят различни то-
алети в национален стил, 

подходящи за работното 
място. Темата „Обличане 
в нов китайски стил“ дос-
тигна 570 милиона гледа-
ния на китайската социална 
платформа „Малката черве-
на книга“. А темата „Нов 
китайски стил“, обхваща-
ща по-широка гама от при-
чески, аксесоари, грим и до-
машно обзавеждане, има 

почти милиард и половина 
гледания.

Популяризирането на 
„ханфу“ играе важна роля 
в тази нова мода. Като тра-
диционно облекло на на-
ционалността хан, повечето 
от шивашките методи на 
„ханфу“ използват сравни-
телно изчистени форми и 
кройки. Независимо дали 
гледаме характерните об-
разци от династиите Цин, 
Хан, Сун или Мин, облек-
лото на всички династии 
се характеризира с меки и 
елегантни линии и класи-
чески и елегантен стил.

В самото начало на по-
пуляризирането на тази мо-
да, привържениците по-ско-
ро са се съсредоточавали 
върху точно пресъздаване 

на стария традиционен об-
раз на „ханфу“. С времето 
обаче, дрехи в стил „хан-
фу“, които са по-модерни-
зирани и по-скоро инспи-
рирани от древните тради-
ции и стилове, стават мно-
го по-популярни, по-прак-
тични и удобни за ежеднев-
но носене.

Според данни от проуч-
ване през 2022 г. 19,6% от 
анкетираните биха носили 
„ханфу“ в ежедневието си, 
а 50,4% го разбират и при-
емат. В сравнение с 2021 
г. общественото приемане 
на „ханфу“ непрекъснато 
се увеличава и този тренд, 
мода и цялостна естетика 
стават все по-приемливи, 
по-често срещани и по-по-
пулярни.

онлайн цялата обстановка 
на забележителността, ско-
ро ще бъде пусната в упо-
треба и всеки дори от до-
машния си компютър ще 
може да се наслади на та-
зи част от историята.

Ли Лукъ, доцент във Фа- 

култета по архитектура на 
университета „Цинхуа“, и 
нейният екип започват да 
изследват и събират данни 
с 3D лазерни скенери, ръч-
ни цветни оптични скенери 
и дронове в двореца още от 
2018 г. „Дигиталните тех- 

нологии могат да ни по-
могнат да „видим“ неща, 
които са невидими с не-
въоръжено око, като по 
този начин предоставят 
справка за опазването и 
изследването на древни-
те сгради и паметници на  

културата“, каза Ли.
Специална изложба, коя-

то на практика показва ре-
зултатите от програмата за 
дигитализиране на дворе-
ца Йонлъ, е била открита в 
музея на провинция Шанси 
през 2021 г. По време на из-
ложбата два огромни стено-
писа от двореца, отпечата-
ни с 3D принтери, всеки от 
които висок 4,2 метра и дъ-
лъг 13 метра, са привлича-
ли тълпи посетители. Цве-
тът и детайлите на 3D вер-
сиите са абсолютно същи-
те като тези на оригинал-
ния стенопис с 286 фигури 
на стената на залата Сан-
чин на двореца Йонлъ.

„Планираме да покажем 
изложбата в цялата страна и 
по света“, казва Си Дзиулон, 
ръководител на Изследова-
телския институт за опаз-
ване на стенописите в дво-
реца. „Дигиталните техно-
логии помагат на нас и на 
много други културни ре-
ликви в страната да достиг-
нат до още повече любите-
ли на историята.“
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Аржентина победи Австралия  
с 2:0 на стадиона в Пекин
Лионел Меси откри резултата 
рано, извеждайки аржентина 
до победа с 2-0 над австралия 
в международен приятелски 
мач, проведен на работническия 
стадион в пекин

амо две минути след на-
чалото на мача Меси за-
сече центриране в наказа-
телното поле на австралий-
ския отбор. Той дриблира 
покрай защитник, преди 

да нанесе удар с левия крак в мре-
жата на противниковия отбор, съоб-
щи агенция Синхуа.

В 68-ата минута на мача резер-
вата Херман Пецела увеличи пред-
нината на 2:0, като насочи удар с 
глава към вратарското поле на ав-
стралийците.

Двата отбора направиха вълнуващ 
мач, който държа зрителите на крака 
до последния съдийски сигнал. Прия- 
телската среща привлече над 50 000 
китайски футболни фенове на стади-
она, отбеляза агенция Синхуа.

Много фенове на Меси, носещи 
известните фланелки на Арженти-
на в сини и бели райета, се редят на 
опашка, за да влязат на стадиона и 
видят мача. След щастливо пътуване 

С

Волейболистките ни загубиха срещу Китай  
в турнира на Лигата на нациите

ългария допус-
на ново пораже-
ние в турнира на 
Лигата на наци-
ите по волейбол 
за жени. В Хон-

конг българките отстъпиха 
след обрат с 1:3 (25:20, 7:25, 
10:25, 15:25) срещу отбора 
на Китай. Воденият от Ло-
ренцо Мичели български 
състав остава на 13-о място 
във временното класиране 
със само един успех и шест 
последователни загуби.

Китай досега има шест 
поредни успеха и е на пър-
во място в класирането в 
турнира.

Петя Баракова, Радости-
на Маринова, Мария Йор-
данова, Елена Бечева, Бо-
рислава Съйкова, Мира 

Б

Пламна огънят на Азиатските игри
а 15 юни в пла-
нината Дамо- 
дзяо в древния 
град Лянджу бе 
запален огънят 
на Азиатските 

игри в Ханджоу. Това стана 
чрез пречупване на слън-
чевата светлина с вдлъбна-
то огледало, уточни Радио 
Китай за чужбина.  

Древният град Лянджу 
е на повече от 5000 години. 

Запалването на огъня на 
Азиатските игри там има 
дълбоко значение и е сим-
вол на дългата история на 
азиатските народи. Така 
започва отброяването на 
последните 100 дни до на-
чалото на Азиатските иг-
ри в Ханджоу. Те ще бъдат 
открити на 23 септември.

В момента Главно-
то управление за спор-
та на Китай работи по 

формирането на китайска-
та спортна делегация, коя-
то ще включва над 900 
спортисти, представлява-
щи страната на най-висо-
ко ниво. 

По време на Азиатски-
те игри ще има 40 основни 
събития и 61 подсъбития, 
като всички 45 азиатски 
национални и регионални 
олимпийски комитета са 
регистрирани за участие.

Н

Тодорова и либерото Ми-
ла Пашкулева започнаха в 
титулярния състав. Ивета 
Станчулова, Моника Кръс-
тева, Симона Николова и 

Полина Нейкова се вклю-
чиха като резерви в хода 
на срещата.

В първата част играта 
вървеше равностойно, но в 

до Китай с националния отбор по 
футбол на Аржентина, Меси изрази 
в акаунта си в Sina Weibo благодар-
ност на всички китайски фенове за 
тяхната подкрепа, отбеляза китайско-
то англоезично издание „Глобъл тай-
мс“ в обширния си репортаж за мача.

Медиите по света също отразиха 
широко интересното спортно събитие 
в Пекин и се възхитиха на симпатия- 
та на китайските футболни фенове 
към легендарния аржентински фут-
болист Леонел Меси. „Беше море от 
сини и бели фланелки на Арженти-
на в китайската столица в четвъртък 

вечер – и почти всички бяха с името 
Меси на гърба“, съобщи Би Би Си.

Това е седмата визита на капита-
на на Аржентина в Китай и първа-
та му от 2017 година. При всяко по-
сещение в Пекин Меси получаваше 
пламенно посрещане от многоброй-
ните си фенове в Китай.

Преди мача в Пекин Австралия и 
Аржентина се срещнаха на Светов-
ното първенство през 2022 г. в Катар, 
където Меси се записа сред голмай-
сторите. Тогава отборът му спечели 
с 2:1 срещу на осминафиналите сре-
щу австралийците.

края българките поведоха с 
22:19 и взеха аванс в двубоя 
при 25:20. След това обаче 
китайският отбор постигна 
контрол на мача. Стигна 
се до 12:4 и 25:7, при което 
стана 1:1. Последваха още 
колебливи изяви за Бълга-
рия и нов успех за Китай 
при 25:10. Срещата при-
ключи при 25:15 за дома-
кините, които се възполз-
ваха от третия си мачбол.

Радостина Маринова от-
беляза 10 точки за българ-
ския състав, а нейната съ-
отборничка Мира Тодоро-
ва добави още 9.

Следващият мач на бъл-
гарките е срещу отбора на 
Нидерландия.
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В горещото лято жителите на Нантун посещават 
леден парк
Много граждани и туристи посещават през лятото 
ледения парк „Сенди“ в град Нантун, провинция Дзянсу, 
за да се разхладят и да усетят очарованието на ледения 
и снежен свят.

Снимка Синхуа

М
еждународният 
пекински пана-
ир на книгата 
се проведе от 
15 до 18 юни в 
китайската сто-

лица. Събитието тази го-
дина обхвана обща площ 
от 51 900 квадратни метра, 
събра над 2500 изложите-
ля от 56 страни и регио-
ни и представи над 200 000 
китайски и чуждестран-
ни заглавия. 60% от учас-
тниците тази година идват 
от чужбина, а 14 държави 
участваха със свои нацио-
нални щандове.

Тази година панаирът 
за първи път запази из-
ложбена площ за онлайн 
публикуване, позволявай-
ки на нововъзникващите 
форми на книгоиздаване 
като онлайн игри и он-
лайн литература да изля-
зат на голямата сцена на 
международния културен 
обмен.

„Четенето е от същест-
вено значение за култура- 

та. Четенето е от същест-
вено значение за комуни-
кацията“, каза Нилс Пи-
тър Томас, президент и 
управляващ директор на 
Springer Nature, световно 
издателство за научна ли-
тература. Отбелязвайки, 
че Пекинският панаир на 
книгата е едно от най-ва-
жните събития в сфера-
та на книгоиздаването в 
света, Томас добави, че се 
надява да използва тази 
платформа, за да задълбо-
чи сътрудничеството с ки-
тайските издателства и да 
представи повече проекти 
за насърчаване на иконо-
мическия и културен об-
мен в световен мащаб.

„Панаирът набляга на 
връзката“, казва Лиу Джъ-
нюн, популярен китайски 
писател. „От една стра-
на, привличаме най-до-
брите книги и автори от 
цял свят. От друга страна, 
представяме китайски пи-
сатели и издатели в свето-
вен мащаб.“

Снимка Синхуа

Завърши изложението  
за култура и туризъм в Тибет

Летният боксофис в Китай 
вече надхвърли 1 млрд. юана

В

П

Лхаса, админи-
стративния цен-
тър на Тибет-
ския автономен 
район, се прове-
де изложение за 

туризъм и култура. То про-
дължи 3 дни и се фокуси-
ра върху уникалната кул-
тура на платото и различ-
ни продукти. Целта на из-
ложението, в което участ-
ваха 984 фирми от 12 дър-
жави, бе да насърчи разви-
тието на местните индус-
трии и международния об-
мен. Това е пето издание на 
експото, което се провежда 
от септември 2014 г.

През първите 5 месеца 
на тази година Тибет е бил 
посетен от 11,37 млн. турис-
ти, което е увеличение от 
близо 45% на годишна база. 

риходите от ки-
тайския боксо-
фис за летния 
филмов сезон, 
който започна на 
1 юни, надхвър-

лиха границата от 1 мили-
ард юана (около 139,86 ми-
лиона щатски долара), дос-
тигайки това ниво за ре-
кордно време за последни-
те години. Това показват 
последните данни на плат-
формата за филмови дан-
ни Maoyan. Наблюдатели-
те имат оптимистична перс-
пектива за целия летен фил-
мов сезон – първия откакто 
бяха оптимизирани мерки-
те за превенция и контрол 
на COVID-19 през декември 
миналата година.

Американските загла-
вия „Трансформърс: Възхо-
дът на зверовете“ и „Спай-
дърмен“ продължават да 

Приходите от туризъм за 
този период са надвишили 
13 млрд. юана (около 1,81 

млрд. щатски долара), което 
е близо 34% повече от съ-
щия период на 2022 г.

държат първите две места 
в лятната боксофис класа-
ция с приходи от съответ-
но 303 милиона юана и 250 
милиона юана.  По-късно 
този месец редица големи 
китайски заглавия са гото-
ви да се появят на големия 
екран  като криминалния 

трилър „Изгубени в звезди-
те“ и романтичната драма 
„Любовта никога не свърш-
ва“. Освен това се очакват 
и няколко китайски науч-
нофантастични поредици, 
които напоследък привли-
чат интереса на китайска-
та публика. Приключи 29-ият 

пекински панаир  
на книгата

„Хиляди ръце, 
хиляди очи“ 
На 18 юни в град 
Дунхуан, провинция 
Гансу, беше 
представен  
най-новият 
музикален 
спектакъл на 
Китайската 
художествена 
трупа на хора 
с увреждания, 
наречен „Хиляди 
ръце, хиляди очи“.


